
Proč podporujeme stávku, kterou vyhlásily školské 

odbory 

 

Všichni zaměstnanci ZŠ a MŠ Kostomlaty pod Milešovkou se snaží, aby děti získaly i 

v podmínkách malé vesnické školy kvalitní vzdělání, aby si odnesly co nejvíce užitečných 

znalostí a dovedností. Tomu podřizují veškerou svou činnost. V posledních letech jsme 

společně se zřizovatelem investovali nemalé prostředky do rozvoje školy. Byla rozšířena 

kapacita MŠ, zvýšili jsme počet učitelek (nyní máme v mateřské škole dvě třídy a můžeme 

odděleně vzdělávat malé děti a předškoláky), v roce 2018 jsme dokončili přístavbu u budovy 

I. stupně a můžeme tak realizovat výuku v plnohodnotné škole s devíti třídami (již není nutné 

třídy spojovat). Zakoupili jsme moderní vybavení jazykové učebny (učebna kanadského 

výrobce ROBOTEL  je využívána k výuce po celém světě).  U budovy II. stupně dokončujeme 

přístavbu přírodovědné učebny. Naši vyučující a asistenti se pravidelně vzdělávají, vedou celou 

řadu kroužků, organizují pro děti projektové dny, zájezdy, výlety a to velmi často ve svém 

volném čase.  

  Škole a našim žákům věnujeme hodně času a tak si myslíme, že se můžeme a vlastně i 

musíme ptát, jaký vliv by měla připravovaná vládní opatření na kvalitu výuky (samozřejmě 

nejen v naší škole). Odpověď lze shrnout do následujících bodů: 

- Nedostatek finančních prostředků ve školách by způsobil výrazný pokles počtu hodin 

věnovaný výuce. (V naší škole o 14 hodin týdně, což znamená, že budeme muset 

spojovat některé hodiny. Jedná se především o spojování hodin výchov -  Tv, Hv či Pv.)  

- Bude se omezovat dělení tříd na skupiny, ve kterých je vzdělávání efektivnější. (V naší 

škole dělíme některé třídy na hodinách AJ a Informatiky.) 

- Snížení finančních prostředků na asistenty pedagoga by ohrozilo společné vzdělávání 

dětí se speciálními vzdělávacími potřebami.  (V naší škole je těchto dětí cca. 20%.) 

- Snížení finančních prostředků by rovněž omezilo pořizování učebnic a pomůcek pro 

vzdělávání.  

- Pokud se naplní avizované škrty v počtu nepedagogických pracovníků (školníků, 

uklízeček, kuchařů…), bude velmi těžké zajistit  provoz škol.  

 

Důvodem stávky, tak jak ji ohlásily školské odbory,  nejsou platy učitelů. Chápeme, že finanční 

situace státu je mírně řečeno složitá, ale ani v tomto případě by úspory neměly ohrožovat 

kvalitu vzdělávání.  

Abychom nepřidělávali problémy rodičům, rozhodli jsme se, že  27.11.2023 proběhne výuka 

v naší škole běžným způsobem. Požadavky školských odborů však plně podporujeme.  

 

      Zaměstnanci ZŠ a MŠ Kostomlaty pod Milešovkou 


